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Protokół Nr 8 
z posiedzenia ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego w dniu 26.05.2011r. 

 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku przy ulicy Pocztowej 2. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
5. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
    Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Michał Bąk 
6. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
7. Redaktor „Gazety Pomorskiej”    - Barbara Zybajło –Nerkowska 
8. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki  
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z VII sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji z wykonania BudŜetu Gminy Więcbork za 2010 rok. 
8. Przyjęcie sprawozdania rocznego z wykonania planów finansowych jednostek 

samorządowych 
a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budŜetu, 
b) Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu. 
c) Wniosek komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za 2010r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 
e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok. 
f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Więcborka absolutorium  

z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok. 
9. Zapoznanie radnych z Protokółem, z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną, 

dotyczącą analizy stanu zatrudnienia oraz funduszu plac w Urzędzie Miejskim  
w Więcborku. 
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- Dyskusja. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia warunków i trybu wspierania finansowego rozwoju 

sportu. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu sołectwa Borzyszkowo. 
12. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu sołectwa Górowatki. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2011. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
16. Zakończenie. 
 
Do powyŜszego porządku obrad Przewodniczący RM zaproponował wprowadzenie 
autopoprawki polegającej na uwzględnieniu w nim jako punktu 14 uchwały  
w sprawie powołania Zespołu ds. przygotowania wyborów ławników sądowych na kadencję 
2012-2015. / załącznik Nr 7 /.   
 
 

Propozycję zmiany przyjęto jednogłośnie 
 
Ad. 3  Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z VII sesji został 
napisany, osobiście go  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji poprawek do 
niego nie wniesiono. Zapytał, czy ewentualnie teraz ktoś z radnych ma jakieś uwagi do 
protokołu. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego  przegłosowanie. 
  
 

Z przyj ęciem protokołu głosowało - 10 radnych 
Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 
 
Ad 4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
2.05.2011r. – udział w gminnych obchodach Dnia StraŜaka. 
3.05.2011r. – udział w uroczystościach związanych z obchodami Święta Konstytucji 3 Maja, 
oraz udział w roli kibica – obserwatora na meczu Polska –Belgia rozegranym na Stadionie 
Miejskim w Więcborku. 
4.05.2011r. – udział w spotkaniu zorganizowanym  przez Starostę Powiatu w składzie: 
Wicestarosta Powiatu p. Henryk Pawlina, Prezes Spółki „Novum-Med.” p. Stanisław 
Plewako. Prezes Spółki „Provita” p. Tomasz Mesjasz, Burmistrz Więcborka p. Paweł Toczko, 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku p. Józef Kujawiak, Dyrektor Wydziału 
Budownictwa Starostwa Powiatowego p. Tomasz Bondarczyk. Tematem spotkania były 
problemy związane z rozbudową i modernizacją Szpitala Powiatowego. 
9.05.2011r. – spotkanie z Prezydium Rady Miejskiej i liderami ugrupowań koalicyjnych – 
Burmistrzem Więcborka i p. Piotrem Węgrzynem. Tematem spotkania były aktualne 
problemy występujące na terenie gminy. 
W tym samym dniu Przewodniczący RM brał udział w spotkaniu, na którym omówione 
zostały sprawy bieŜące kwestie dotyczące realizacji zadania – budowy i modernizacji stacji 
wodociągowej. Skład spotkania: Burmistrz Więcborka, Przewodniczący RM, Dyrektor 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Przedstawiciel Firmy realizującej inwestycję. 
11.05.2011r. – udział w Zgromadzeniu Wspólników, w Zakładzie Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku. 
16.05.2011r. – zapoznanie się w terenie z przebiegiem prac inwestycyjnych realizowanych na 
terenie gminy w tym: modernizacją stacji wodociągowej na Osiedlu Plebanka, budową 
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wodociągu Puszcza – Zabartowo. Dodatkowo zapoznał się teŜ z zakresem awarii sieci 
wodociągowej na trasie Więcbork – Osiedle Plebanka, oraz rozmiarem uszkodzeń chodnika, 
powstałych w wyniku prac naprawczych. 
17.05.2011r. – udział w spotkaniu w składzie: Burmistrz Więcborka, Podinspektor ds. 
Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji, Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury w Więcborku, Przewodniczący Rady Miejskiej. Tematem spotkania było omówienie 
aktualnej sytuacji w Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku z uwzględnieniem 
realizacji budŜetu finansowego na 2011 rok, efektów pracy i ogólnego wizerunku pracy 
Ośrodka w oczach mieszkańców miasta i gminy Więcbork, przy jednoczesnym wskazaniu 
moŜliwości poprawy na tym odcinku. 
Ponadto Przewodniczący RM wziął udział w spotkaniu zorganizowanym przez rade Powiatu. 
Skład uczestników: Przedstawiciel Starostwa Powiatowego – Dyrektor Wydziału 
Budownictwa, Prezes Spółki „Novum -Med.”, Dyrektor Spółki „Provita” , Burmistrz 
Więcborka, Przewodniczący RM  oraz wykonawca zadania związanego z rozbudową  
i modernizacją Szpitala Powiatowego w Więcborku. Rozmowy dotyczyły problemów 
wynikających ze sposobu realizacji zadania rozbudowy i modernizacji Szpitala jaki 
przewiduje opracowana dokumentacja. 
Przewodniczący RM udał się równieŜ tego dnia do sołectwa Pęperzyn, gdzie zapoznał się  
z przebiegiem prac przy budowie boiska i budowie chodnika.  
18.05.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej 
 w Więcborku. 
19.05.2011r. – udział w uroczystych obchodach Dnia StraŜaka Państwowej StraŜy PoŜarnej  
w Sępólnie Krajeńskim. 
22.05.2011r. – udział w uroczystości Powiatowego i Gminnego Dnia StraŜaka w Sępólnie 
Krajeńskim. 
23.05.2011r. – z inicjatywy Burmistrza Więcborka Przewodniczący RM uczestniczył  
w zapoznaniu się z przebiegiem prac inwestycyjnych       na terenie gminy zaplanowanych na 
2011r. Dotyczyło to: budowy ronda, modernizacji stacji uzdatniania stacji wodociągowej, 
budowy boiska sportowego w Pęperzynie. 
W tym samym dniu Przewodniczący RM wspólnie z Dyrektorem Zakładu Gospodarki 
Komunalnej p. Adamem Kubiakiem oraz Kierownikiem ZGK p. Piotrem Węgrzynem 
zapoznała się z zaawansowaniem prac inwestycyjnych w odniesieniu do : budowy wodociągu 
Puszcza – Zabartowo, Zakrzewska Osada i  Jeleń – 12 Apostołów, jak równieŜ z planem 
rozprowadzania sieci wodociągowej na terenie Katarzyńca. 
Poza tym Pan Kujawiak uczestniczył w posiedzeniu komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
24.05.2011r. – udział w uroczystych obchodach Powiatowego Dnia Matki. Miejscem imprezy 
była świetlica wiejska sołectwa Zakrzewek.  
25.05.2011r. – udział w posiedzeniu Prezydium Rady Miejskiej w składzie poszerzonym  
o liderów ugrupowań koalicyjnych. Celem spotkania było ustosunkowanie się do aktualnych 
problemów występujących w gminie. Ponadto uczestniczył w posiedzeniu dwóch Komisji 
Rady Miejskiej tj. posiedzeniu Komisji Statutowej i posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów. 
 
Oprócz w/w działań Przewodniczący RM w przedmiotowym okresie brał udział w roboczych 
spotkaniach organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka i swojej. Celem tych 
spotkań było zapoznanie się z aktualną sytuacją w gminie, a takŜe konsultacje, bądź 
wypracowanie stanowiska w danej kwestii. Współdziałał równieŜ na bieŜąco w załatwianiu 
wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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29.04.2011r.  – wyjazd do Torunia celem podpisania aneksu do umowy na budowę 
kanalizacji, na Promenadzie. 
2.05.2011r. – udział w obchodach Dnia StraŜaka. 
3.05.2011r. – udział w obchodach Święta 3 Maja. 
5.05.2011r. – wizyta w Urzędzie Marszałkowskim, w Toruniu – Wydział Infrastruktury, gdzie 
omawiano sprawy związane z wykupem gruntów pod budowę ronda w Więcborku.  
W spotkaniu Burmistrzowi Więcborka towarzyszyli: Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych  
p. Edwin Eckert i Wicestarosta powiatu p. Henryk Pawlina.  
11.05.2011r. – udział w Walnym Zebraniu Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku.  
12.05.2011r. – spotkanie w Sośnie, gdzie podjęto temat dotyczący zniesienia pewnych 
graniczeń występujących na  terenie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, które na terenach 
innych parków nie występują. 
19.05.2011r. – udział w obchodach Dnia straŜaka Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sępólnie 
Krajeńskim. 
19-20.05.2011r. – udział w szkoleniu. 
23.05.2011r. – spotkanie ze Starostą, burmistrzami i wójtem w celu zapoznania się  
z projektem oferty firmy energetycznej, który zakłada wspólne przeprowadzenie przez 
samorządy przetargu na zakup energii elektrycznej. Działanie takie w załoŜeniu firmy 
przyniosłoby samorządom wymierne oszczędności. 
Tego samego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ 
Rady Miejskiej w Więcborku. 
24.05.2011r. – udział w uroczystych obchodach Powiatowego Dnia Matki w Zakrzewku. 
25.05.2011r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych.  
1. Radna Beata Lida złoŜyła cztery interpelacje. Pierwsza z nich dotyczyła budowy na 

terenie gminy Więcbork biogazowni, a konkretnie terminu rozpoczęcia działań  
w tym kierunku.  
- W kolejnej radna pytała,  czy mówiąc o budowie biogazowni nie ma przeszkód ze 
strony mieszkańców i innych firm. 
- Pytała równieŜ o wynik przetargu, jaki odbył się na zakup autobusu szkolnego, oraz  
o osobę odpowiedzialną za nadzór nad inwestycją związana z budową trzech boisk 
sportowych / Lubcza, Witunia, Pęperzyn /. Mieszkańcy Pęperzyna zgłaszają bowiem 
spore niedociągnięcia w realizacji tego zadania na terenie ich sołectwa. 

2. Radny Mariusz Wobszal pytał z kolei, czy Gmina poczyniła jakieś kroki w sprawie ulicy 
Jęczmiennej w Wituni. 
- Zapytał teŜ, czy w planach Gminy jest wykonanie nowej nawierzchni chodnikowej na 
odcinku Klasztorek – Szkoła Podstawowa / prawa strona jadąc od strony Urzędu 
Miejskiego /. 

3. Radny  Andrzej Wenda interesował się tym, czy Gmina sformułowała jakieś wnioski  
w celu pozyskania środków na budowę sali gimnastycznej w Sypniewie. 
- Ponowił równieŜ interpelację w sprawie złego stanu technicznego nawierzchni 
drogowej relacji Więcbork – Sypniewo. Utrudnienia na tej trasie trwają juŜ od trzech 
miesięcy, zatem być moŜe w celu przyspieszenia prac naprawczych, naleŜałoby skierować 
do Urzędu Wojewódzkiego pismo celem zobligowania Zarządu Dróg Wojewódzkich do 
podjęcia działań w tym kierunku. 

4. Radny Szymon Grabinski chciał wiedzieć, czy w planach zadaniowych Gminy ujęta jest 
modernizacja drogi w Nowym Dworze. Z tego, co radny usłyszał, stan tej drogi po 
sezonie zimowym jest bardzo zły. 
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5. Radny Kazimierz Wilczyński zastanawiał się, czy na terenie miasta rozstawiona jest 
wystarczająca ilość pojemników na plastikowe butelki. Pojemniki te po opróŜnieniu 
bardzo szybko się zapełniają stąd apel, by zwiększyć ilość pojemników, bądź teŜ 
częstotliwość wywozu ich zawartości.  
- W imieniu mieszkańców Więcborka interpelował o zwiększenie dostępności do usług 
stomatologicznych i okulistycznych.  
- Pytał równieŜ w imieniu mieszkanki Więcborka p. Małek o własność gruntu  przy jej 
posesji na ulicy Ogrodowej, gdzie w ramach budowy ścieŜki rowerowej dokonano 
utwardzenia nawierzchni polbrukiem, oraz czy w przypadku jeŜeli jest to teren miejski 
istnieje moŜliwość  połoŜenia tam równieŜ kostki polbrukowej. 

6. Radna GraŜyna Sowińska  interpelowała w następujących sprawach: 
- kruszarki i składowiska odpadów przy kruszarce, pytając kto to nadzoruje i kto 
nadzoruje co tam trafia. Dysponowała w tym zakresie zdjęciami składowanego tam 
eternitu, zastanawiając się jednocześnie, jakie są jego dalsze losy tj. czy trafia on na drogi 
gminne, czy teŜ jest ktoś, kto to nadzoruje. 
- Obsuwającego się wzgórza przy Osiedlu Słonecznym. Pytanie czy jest to działanie 
naturalne, czy teŜ wynika z innych czynników. 
- Dokumentacji dotyczącej wierzby stojącej przed budynkiem bloku na Alei 600-lecia. 
Prosiła tu w imieniu mieszkanki bloku p. Szopieraj o przedstawienie w/w dokumentacji, 
poniewaŜ jak twierdzi, wielokrotnie zgłaszała prośby o jej wycięcie. Prawdopodobnie 
Pani ta od pracowników UM dostała obietnicę o załatwieniu tej kwestii, natomiast sama 
radna pytając pracowników Referatu Ochrony Środowiska UM o tą sprawę uzyskała 
odpowiedź, Ŝe wniosek skierowany został do Sępólna, które władne jest do wydania 
zgody. Mieszkanka chciałaby wiedzieć na jakim etapie jest obecnie przedmiotowa 
sprawa. 
- Nielegalnej wycinki drzew nad jeziorem Głęboczek w Klarynowie. Informację ta 
przekazał radnej jeden z mieszkańców, zatem trudno radnej stwierdzić, czy rzeczywiście 
działanie to jest legalne, czy nie legalne. Wnioskowała, wiec o sprawdzenie, czy wycina ta 
prowadzona jest zgodnie z wydaną decyzją.  
- Przyłącza kanalizacyjnego na ulicy Hallera. Dotyczy to posesji Państwa Wrzeszcz  
i Państwa Wojtera, którzy mieli być prawdopodobnie podłączeni do kanalizacji na ulicy 
Kościuszki, ale tego nie zrobiono, natomiast wóz asenizacyjny, który wjeŜdŜa by opróŜnić 
szambo niszczy wjazd i budynek tej posesji. 
- Tablicy pamiątkowej upamiętniającej śmierć Kapitana Cuprysia. Radna chciała znać 
podstawy zamieszczenia tejŜe tablicy na pomniku „Orla Bialego”. 
- Nowej nawierzchni polbrukowej na ulicy Strzeleckiej przy posesjach Nr 12 i 14. 
Konkretnie chodziło o podanie kosztu, jaki poniesiony został na wykonanie tego zadania. 

7. Radny Stanisław Piłka ponowił interpelacje w sprawie zakrzaczeń przy drodze 
powiatowej Borzyszkowo- Czarmuń, które nie tylko ograniczają na niej widoczność, ale 
równieŜ znacznie ją zwęŜają.  
- Ponadto w imieniu mieszkańca, którego posesja połoŜona jest przy trasie Lubcza – 
Borzyszkowo, zgłosił dewastację tej drogi przez sprzęt cięŜki, który się tam przemieszcza. 
Droga ta wypadła z planu inwestycji i w najbliŜszym czasie nie będzie modernizowana, 
obecnie jest w nie najlepszym stanie, który jeszcze bardziej się pogorszy, gdy nie 
wyeliminuje się przyczyn jej pogarszającego się stanu. Radny przypomniał teŜ, Ŝe drogą 
tą codziennie jeździ autobus szkolny.     
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Ad. 7 Informację z wykonania BudŜetu Gminy Więcbork za 2010 rok oraz  
o sprawozdaniu rocznym z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych 
przedstawił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
BudŜet Gminy Więcbork na 2010 rok uchwalony uchwałą Rady Miejskiej Nr 331  
z 28 grudnia 2009 roku realizowało szesnaście jednostek organizacyjnych Gminy Więcbork. 
Ta ilość jednostek w stosunku do 2009 roku nie uległa zmianie tzn. Ŝe budŜet Gminy w 2010 
roku realizowało dwanaście jednostek budŜetowych – cztery szkoły podstawowe, dwa 
zespoły szkół, dwa gimnazja. Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i Urząd Miejski  
w Więcborku. Poza tym w realizacji tego budŜetu uczestniczyły dwie instytucje kultury – 
Biblioteka Publiczna i Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury, jeden zakład budŜetowy, oraz 
jedna spółka jednoosobowa Gminy. BudŜet 2010 roku był dwunastokrotnie zmieniany 
uchwałami Rady i piętnastokrotnie zarządzeniami Burmistrza Więcborka. Zarówno zmiany 
dokonywane przez Radę Miejską, jak i Burmistrza Więcborka dokonywane były bez 
naruszenia prawa o czym świadczy fakt, Ŝe Ŝadna z nich nie została zakwestionowana przez 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej. Konieczność dokonywania zmian w budŜecie 
podyktowana były wzrostem dochodów Gminy, innych niŜ planowane były w grudniu 2009 
roku, w kwocie 2.148.946,98 zł. Wzrost dochodów miał swe odzwierciedlenie we wzroście 
wydatków w 2010 roku. Dochód Gminy po zmianach, po stronie planu wynosił 
34.735.561,89 zł i był on zrealizowany w wysokości 34.833.901,38 zł. Wykonanie stanowi 
100,28 % tj. wykonano więcej dochodów o kwotę 98.339,49 zł. 
Wysoka Rada zakładała dynamikę dochodów w stosunku do 2009 roku o 5 %, natomiast 
uzyskana dynamika wyniosła 5,88 %. Po raz pierwszy od wielu lat dochody planowane 
zostały wykonane powyŜej 100 %, ale nie nastąpiło to we wszystkich działach realizowanego 
budŜetu. Dotyczy to dwóch działów – działu 801 / Oświata i wychowanie /, gdzie 
niewykonanie nastąpiło z przyczyn niezaleŜnych od Gminy i związane było z obniŜeniem 
opłaty czesnego dzieci, które z powodu choroby nie uczęszczały na zajęcia przedszkolne. 
Drugim działem, gdzie równieŜ nie wykonano planu dochodów był dział 900 / Ochrona 
środowiska / w rozdziale 90001  - dotacje z tytułu dotacji unijnych. Podobnie jak  
w poprzednim przypadku niewykonanie to nastąpiło z przyczyn niezaleŜnych od Gminy, gdyŜ 
środki te musiały być planowane do wysokości podpisanej umowy, a ostateczne ich 
rozliczenie następuje dopiero po kontroli wykonania danej inwestycji przez Urząd 
Marszałkowski. Takowa kontrola zaplanowana została w roku 2011 i dotyczy kanalizacji  
w Sypniewie. W związku teŜ z powyŜszym końcówka dochodów, których Gmina nie 
otrzymała w roku 2010 wpłynie dopiero w roku bieŜącym. Reasumując moŜna jednak 
powiedzieć, Ŝe dochody wykonane zostały zgodnie z tym, co zaproponował Burmistrz, i tym 
co zatwierdziła Rada Miejska. 
JeŜeli chodzi o stronę wydatkową, to dochody planowane były w wysokości 40.976.188,90 zł, 
natomiast wykonano je w wysokości 37.892.228,87 zł, co oznacza, Ŝe nie wykonano ich  
w 100 %, a w wielkości 92,47 %., ale przy zachowaniu planowanej dynamiki tj. mniej więcej 
na poziomie roku 2009. WaŜną rzeczą jest to, iŜ duŜa część – 14 % planowanych  
/i wykonanych/ dochodów została przeznaczona na inwestycje, a biorąc pod uwagę kwotę 
900.000,00 zł, która była wydatkiem bieŜącym tj. wydatkiem konkretnie przeznaczonym na 
zwiększenie udziałów w jednoosobowej Spółce Gminy z przeznaczeniem na inwestycje, to 
procent udziału wydatków majątkowych jest wyŜszy i wynosi 17 %.  
Wydatków majątkowych było na kwotę 5.359.323,33 zł. Nie wszędzie w 100 % były one 
wykonane. Nie wykonane zostały one w dziale 710 / działalność usługowa /, ale nie 
wykonano ich, bo nie było takiej potrzeby. Niemniej rzeczowe wydatki w tym dziele 
zrealizowane zostały w 100 %.  W dziale 757 / Obsługa długu publicznego / dochody 
wykonane zostały o 200.000,00 zł mniej niŜ planowano. Jest to jednak objaw pozytywny, 
poniewaŜ Gmina starała się jak najpóźniej zaciągać kredyty, by wydatki związane z obsługą 
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długu były, jak najmniejsze. Nie wykonano teŜ dochodów w dziale 926 / Sport /, ale 
uzaleŜnione było to od czynników zewnętrznych, a konkretnie chodziło tu o konkurs  
i przetarg na wykonanie trzech boisk sportowych, które miały miejsce dopiero jesienią,  
i Urząd Marszałkowski aneksował wykonanie tego zadania do końca maja 2011 roku.  
Kolejnym pozytywnym aspektem wykonania budŜetu roku 2010 było wykonanie deficytu. 
Planowany deficyt na 2010 rok wynosił 6.240.627,01 z, natomiast wykonanie było mniejsze, 
bo wyniosło 3.058.327,49 zł.  
WaŜna sprawą jest realizacja wydatków majątkowych i tych pozycji w 2010 roku było bardzo 
duŜo. Zaplanowano czterdzieści dwie inwestycje począwszy od działu 010 dotyczącego 
rolnictwa, po dział 926 dotyczący sportu. Część inwestycji nie jest zauwaŜalna, gdyŜ 
związana była z przygotowaniem dokumentacji / zabezpiecza wykonanie inwestycji w latach 
kolejnych i korzystanie z dofinansowania zewnętrznego /, lub budową instalacji pod ziemią. 
Poza tym wykonano szereg inwestycji, które są widoczne gołym okiem i szczegółowo 
wymienione w przedłoŜonym radnym sprawozdaniu. 
Skarbnik skupił się na zreferowaniu tych zadań, których nie udało się zrealizować  
w budŜecie 2010roku , podając jednocześnie przyczyny tego stanu rzeczy: 
1. Przystanek autobusowy PKS przy ulicy Gdańskiej – niewykonanie było celowe  

z uwagi na konieczność wykonania zadania kompleksowo łącznie z pracami przy budowie 
ronda na ulicy Gdańskiej. Obecnie inwestycja ta jest w trakcie realizacji  
i w roku bieŜącym będzie całkowicie zakończona. 

2. Kort tenisowy przy Gimnazjum w Więcborku – w roku 2010 wykonano dokumentację 
przy pierwotnym załoŜeniu, Ŝe zadanie wykonane zostanie w głównej mierze ze środków 
zewnętrznych, przy niewielkim procencie wkładu finansowego Gminy. JednakŜe w 
trakcie roku 2010 Urząd Marszałkowski zmienił zasady finansowania tj. proporcje 
finansowania na odwrotne, gdzie większość środków miała na ten cel przeznaczyć gmina. 
Niekorzystny układ spowodował to, Ŝe zarówno Burmistrz Więcborka, jak i Rada 
zdecydowali o wycofaniu się z realizacji inwestycji. 

3. Remonty i   DoposaŜenie świetlic wiejskich – Urząd Marszałkowski nie ogłosił  
w 2010r. konkursu na tego typu zadanie 

4. Budowa trzech boisk sportowych / Lubcza, Witunia, Pęperzyn / - zadanie nie zostało 
wykonane w 100 % w roku 2010 poniewaŜ przypadło na końcówkę roku i z przyczyn 
atmosferycznych nie mogło zostać zakończone. Zadanie to zostało anektowane przez 
Urząd Marszałkowski z terminem zakończenia prac, z końcem maja 2011 roku.   

 
Przychody i rozchody – te wielkości, które były planowane były realizowane. Wykonanie 
przychodów było niŜsze niŜ pierwotnie zakładano, co stanowi pozytyw, gdyŜ chodzi tu  
o zaciąganie kredytów i poŜyczek. W przychodach środki wolne zostały wykonane takie, 
jakie były zaplanowane. Zaciągnięto kredyt w wysokości 5.840.180,00 zł i dwie poŜyczki  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu, na dwie 
inwestycje z udziałem środków unijnych tj. termomodernizację obiektów szkolnych / 
Przedszkole Gminne w Więcborku, Szkoła Podstawowa w Więcborku i Gimnazjum  
w Więcborku / oraz II etap budowy kanalizacji w Sypniewie. Łączna Kwota poŜyczek 
wyniosła 586.475,00 zł. 
Rozchody – planowano je w wysokości 1.765.450,00 zł i w 100 % ten plan wykonano. 
Oznacza to, ze wszystkie zaciągnięte poŜyczki i kredyty spłacane były terminowo. Ponadto 
wykupiono zaplanowaną ilość obligacji – 500.000 obligacji komunalnych.  
Rządowe zadania zlecone – dochody zrealizowane zostały rzeczowo w 100 % . Zgodnie  
z przepisami dotacje niewykorzystane muszą zostać odprowadzone do budŜetu Państwa. Są to 
kwoty w granicach do 1.000,00 zł i wynikają z rozliczenia dotacji rządowych. RównieŜ 
wszystkie wydatki na zadania rządowe zostały zrealizowane zgodnie z planem. 
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Zadania realizowane na podstawie porozumień z jednostkami rządowymi i jednostkami 
samorządu terytorialnego realizowane były zgonie z zawartymi umowami, i zarówno po 
stronie dochodów, jak i wydatków w 100 % zostały wykonane. 
Na 2010 rok planowano zadłuŜenie Gminy na poziomie 60 % . ZadłuŜenie to stosunku do 
wykonanych dochodów wyniosło 50,35 % i na dzień 31 grudnia 2010 roku wynosiło 
17.537.452,57 zł. 
Na koniec roku, jak równieŜ w jego trakcie, Ŝadna z jednostek budŜetowych nie miała 
zobowiązań wymagalnych, co oznacza ze wszelkie zobowiązania były płacone w terminie  
i nie wystąpiły dodatkowe wydatki związane z oprocentowaniem wymagalnych zobowiązań. 
Na koniec roku równieŜ takowe zobowiązania nie wystąpiły w instytucjach kultury  
tj. w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej i Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury. 
Wystąpiły one jedynie w zakładzie budŜetowym i na 31 grudnia 2010 roku wynosiły 
209.989,57 zł. 
Reasumując całość wprowadzenia do dyskusji Skarbnik Gminy stwierdził, Ŝe budŜet został 
wykonany prawie idealnie. 
 
Cieszę się, Ŝe dzisiaj mógłbym powiedzieć „a nie mówiłem”. Kiedy straszono nas, Ŝe będzie 
60% zadłuŜenia, a jednak tak nie jest. I dziś mówię jeszcze raz „a nie mówiłem”. Nie lękajmy 
się, a róbmy tak dalej – Przewodniczący RM.  
 
a/ Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy 
Więcbork a 2010 rok wraz z informacja o stanie mienia Gminy przedstawił Skarbnik Gminy . 
 
Opinia stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Po odczytaniu treści  opinii Skarbnik Gminy ustosunkował się do dwóch  zawartych w niej 
uwag. Wyjaśnił tu, Ŝe jeŜeli chodzi o zmiany dotyczące wydatków związanych ze środkami 
unijnymi, radni otrzymywali je wraz z uzasadnieniem do zmian w budŜecie. Zmian tych 
dokonano dlatego, Ŝe w trakcie roku wprowadzono nowe zadanie w dziele dotyczącym 
informatyzacji, na zakup tablic interaktywnych. Poza tym w trakcie roku 2010 zmieniły się 
przepisy związane z klasyfikacją wydatków unijnych tj. zmieniły się zasady kwalifikowania  
środków unijnych do ostatniej cyfry klasyfikacji tych wydatków / cyfra 7 zmieniła się na 8, 
udział środków własnych pozostał 9 /. Zmian w ciągu roku dokonano równieŜ w związku ze 
znacznym spadkiem wartości zadania po przetargu na termomodernizację obiektów 
oświatowych / naleŜało dokonać zmian zmniejszając wartość tego zadania inwestycyjnego /. 
Poza tym , o czym Skarbnik wspomniał juŜ wcześniej, w ciągu roku zmieniły się zasady 
współfinansowania zadania dotyczącego budowy kortu przy Gimnazjum i decyzją Burmistrza 
zaakceptowana przez radnych zadanie to zostało wycofano z planu budŜetu na 2010. Z planu 
budŜetu na 2010 rok zdjęto równieŜ kwotę dofinansowani do zadania inwestycyjnego budowy 
trzech boisk, poniewaŜ realizację aneksowano do końca maja 2011r., a dofinansowanie 
przekazane zostaje po całkowitym wykonaniu przedsięwzięcia i przeprowadzeniu kontroli. 
Nastąpiły równieŜ zmiany związane z dynamiką budŜetu, a odnoszące się do planu 
wieloletniego inwestycji: 
1. W roku 2011 planowano 55.000,00 zł dotacji dla Powiatu na drogę relacji Sypniewo - 

Borzyszkowo – z uwagi na to, Ŝe kwota przetargu na budowę więcborskiego ronda 
okazała się wyŜsza niŜ zakładano Powiat nie mając środków zrezygnował  
z  wykonywania tego zadania w 2011r., podobnie uczyniła równieŜ Gmina Więcbork. 

2. Na 2011r. planowano równieŜ budowę chodnika, odwodnienie i wykonanie wjazdu na 
ulicy Popiela / Osiedle Łopiennik / oraz ulicy Wandy Wasilewskiej -  zadanie udało się w 
całości zrealizować w roku 2010 , a tym samym zdjęto je z planu wieloletniego w roku 
2011. 



9 
 

3. Sala Gimnastyczna w Sypniewie – niekorzystna dla Gminy Więcbork zmiana sposobu 
finansowania tej inwestycji spowodowała zdjęcie jej z planu w roku 2011 / kwota 
1.000.000,00 zł /.  

4. Budowa chodnika w Borzyszkowie / kwota 100.000,00 zł / i droga tłuczniowa  
w Pęperzynie – zadanie wycofano z planu budŜetu 2011r. z powodu braku środków na ten 
cel. Drugi powód stanowi to, Ŝe  środki na rekultywacje dróg dojazdowych otrzymywane 
z Urzędu Marszałkowskiego łatwiej pozyskać na kontynuowanie inwestycji rozpoczętej, 
stąd wniosek Gminy zwierał kontynuację drogi asfaltowej relacji Puszcza – Zabartowo. / 
zadanie zostanie wprowadzone do budŜetu po podjęciu decyzji  i otrzymaniu decyzji o 
przyznaniu Gminie środków na ten cel / 

5. ŚcieŜka rowerowa / kwota 2.013.000,00 zł /  – w poprzednim planie inwestycyjnym 
planowane było wykonanie ścieŜki rowerowej. W związku z tym, Ŝe po przetargu kwota 
ta była znacznie niŜsza, zadanie to w całości wykonane zostało w 2010 roku, dlatego nie 
ujęto tego w budŜecie roku 2011. 

   
 
Następnie Skarbnik Gminy zapoznał radnych z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Więcborka  
 
Opinia stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
W dalszej kolejności Pan Skarbnik Gminy w kilku słowach odniósł się do sprawozdania 
finansowego za 2010 rok. 
PoniewaŜ radni Rady Miejskiej otrzymali wcześniej wszystkie sprawozdania, jak równieŜ 
wszystkie sprawozdania z wykonania dochodów i budŜetów, czyli wszystkie RB / równieŜ 
bilanse /, Skarbnik skupił się na omówieniu bilansu jednostki budŜetowej i bilansie budŜetu. 
Wskazał tu, Ŝe pozytywnym wynikiem jest fakt, Ŝe w porównaniu do roku 2009 bilans za 
2010r. na koniec roku ma większe aktywa trwałe. Na koniec 2009 roku wynosiły one 
46.000.000,00 zł, a na koniec roku 2010 wyniosły 52.000.000,00 zł. Większe aktywa trwałe 
powodują automatycznie konieczność wzrostu źródeł finansowania tj. funduszy. Fundusze w 
stosunku do roku 2009 równieŜ wzrosły bo wynosiły około 36.000.000,00 zł, a w kolejnym 
około 39.000.000,00 zł. Zwiększenie aktywów jest wynikiem inwestowania przez Gminę  
w roku 2010, orz zwiększeniem aktywów finansowych w postaci zwiększenia udziałów 
kapitału Zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  / kwota 900.000,00 zł 
/. Są to co prawda wydatki bieŜące ale przeznaczone tylko i wyłącznie / decyzją Burmistrza 
Więcborka i Rady Miejskiej / na zadania inwestycyjne. JeŜeli chodzi o aktywa, to 
długoterminowe zobowiązania na dzień 31 grudnia 2010 roku wyniosły 17.327.463,00 zł, 
natomiast deficyt w stosunku do roku 2009 zmalał – planowany deficyt nie został wykonany. 
Skumulowany deficyt wzrósł, bo w stosunku do roku 2009, deficyt w roku 2010 zwiększył się 
o deficyt z roku 2009. Wystąpiły równieŜ zobowiązania i jest to w bilansie wykazane. 
Stosując zasadę ciągłości nie ma moŜliwości Ŝeby zobowiązania na koniec roku nie 
wystąpiły, poniewaŜ wszystkie zobowiązania, których realizacja nastąpi w następnym roku  
w kosztach – w bilansie muszą być uwidocznione w roku, którego dotyczą. Zgodnie z tym 
całe dodatkowe wynagrodzenie roczne łącznie z pochodnymi, jak równieŜ naleŜności na które 
faktury przychodzą na początku  roku następnego, muszą być ujęte w okresie którego dotyczą 
/ musi tu obowiązywać zasada ostroŜności i uczciwej wyceny / 
 W bilans budŜetu środki pienięŜne w stosunku do roku poprzedniego się zwiększyły,  
bo w 2009 roku wynosiły około 1.800.000,00 zł, a na koniec roku 2010 około  
3.500.000,00 zł. Wynika to ze środków wolnych, po rozliczeniu kredytu. W związku z tym, 
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Ŝe Gmina miała tak duŜe środki, obsługa kredytu równieŜ w roku bieŜącym będzie duŜo 
niŜsza niŜ wstępnie planowano. 
 
Przewodniczący RM podziękował Skarbnikowi Gminy za tak wnikliwą analizę i przystąpił 
do kontynuowania porządku obrad. 
 
 
b) Opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu przedstawił Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku p. Mariusz Wobszal. 
 
Opinia stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
c) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium przedstawił równieŜ 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku p. Mariusz Wobszal. 
 
Wniosek stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Beata Lida pytała o powody umorzeń w podatkach. 
 
Burmistrz Więcborka odpowiedział, Ŝe kaŜdy złoŜony wniosek o umorzenie rozpatrywany 
jest przez niego i Skarbnika Gminy indywidualnie, kierując się w tym względzie regulacjami 
prawnymi. Dotyczy to jedynie przypadków losowych typu poŜar, czy śmierć. Nie jest tu 
argumentem sytuacja ekonomiczna, gdyŜ wykluczają ją przepisy. 
 
Radny Henryk Szwochert zwrócił uwagę, Ŝe jest nowym radnym i nie brał bezpośrednio 
udziału w realizacji tego budŜetu, ale zgodnie z danymi przedstawionymi przez Skarbnika 
wszystkie wskaźniki są pozytywne, opinie wszystkich komisji łącznie z opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej  są równieŜ w tym względzie pozytywne, zatem nie ma właściwie „o co 
kopii kruszyć” i osobiście głosował będzie za udzieleniem absolutorium i przyjęciem 
sprawozdania. 
 
Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Więcborka 
 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Więcborka absolutorium  
z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Po zakończeniu tej części obrad głos zabrał Burmistrz Wi ęcborka, który powiedział, Ŝe 
sesja absolutoryjna jest dla niego, jako włodarza miasta wydarzeniem szczególnym, gdyŜ  jest 
to czas, kiedy Rada dokonuje podsumowania jego pracy za rok 2010. Podziękował za 
udzieleniu mu absolutorium radym obecnej kadencji, a w szczególny sposób tym radnym, 
których  juŜ w składzie  obecnej Rady nie ma, gdyŜ z nimi przez jedenaście miesięcy 
realizował zeszłoroczny budŜet. Podziękował im za współpracę i wszystkie krytyczne uwagi, 
które są dla niego wskazówka do dalszych działań. Słowa uznania i podziękowania skierował 
równieŜ do Skarbnika Gminy mówiąc o jego fachowości, zaangaŜowaniu cyt.: „ja mogę juŜ 
teraz powiedzieć z pełna odpowiedzialnością, Ŝe to nie jest Skarbnik Gminy, to nie jest mój 
Skarbnik, to jest po prostu kolega i to jest chyba najistotniejsze. Obdarzamy się duŜym 
zaufaniem, polegam na Panu Skarbniku i moŜna powiedzieć nie zawiodłem. W sprawach 
finansowych jest czasami z jego strony zdecydowany sprzeciw, ale czasami on musi być” – 
koniec cytatu.  Adresatami kolejnych podziękowań byli współpracownicy Burmistrza  
w tym Sekretarz Gminy Pani Renata Jesionowska – Zawieja i Zastępca Burmistrza Pani 
Iwona Sikorska, które jak stwierdził, bardzo pomogły w realizacji budŜetu. Cyt:  „Gdyby nie 
wytęŜona praca tych Pań – jednej w Referacie Organizacyjnym UM, drugiej dotychczas 
zajmującej się pozyskiwaniem środków zewnętrznych, być moŜe to obecne glosowanie 
wyglądałoby zupełnie inaczej” – koniec cytatu. 
 
Przewodniczący RM zabierając głos podziękował równieŜ Burmistrzowi za współpracę  
w minionym roku. Na pewno rok ten nie był łatwy, ale współpraca opierała się dobrych 
zasadach cyt.: „nie głaskaliśmy się, nie schlebialiśmy sobie, nie mówiliśmy „tak, tak Pan ma 
rację”, często mieliśmy odmienne zdanie w niektórych sprawach, ale zawsze kierowaliśmy się 
dobrem gminy i zawsze teŜ w wyniku tych pewnych róŜnic dochodziliśmy do wspólnego 
zdania. O tym, Ŝe trafnie dochodziliśmy do tych wspólnych zdań jest to, Ŝe miniony rok 
przyniósł nam wiele sukcesów. Nie będę o nich mówił szczegółowo, bo większość radnych 
jest jeszcze z ubiegłej kadencji i dokładnego podsumowania dokonałem na ostatniej sesji 
Rady Miejskiej, kiedy zbliŜaliśmy się do nowych wyborów. Wtedy mówiłem o sukcesach, 
mówiłem teŜ o pewnych poraŜkach. Z tego co juŜ widać z tych poraŜek, czy to na odcinku 
spraw administracyjnych, jeŜeli chodzi o zatrudnienie, czy budŜet, juŜ wyszliśmy. Czy jeŜeli 
chodzi o Administrację Zasobów Komunalnych, gdzie jesteśmy w trakcie porządkowania, 
czyli mówiąc prawdę te niedociągnięcia równieŜ i w tym roku, nowa Rada przejęła  
i likwiduje. Niemniej jednak w ubiegłym roku stworzyliśmy odpowiednie podwaliny do 
pracy, do sukcesów obecnej Rady w tym pierwszym roku po wyborach. Mam tu na myśli to, 
ze w ubiegłym roku przygotowano podwaliny pod budowę ronda i poszczególnych uliczek, 
czy stacji wodociągowej. Ktoś powie, ze jest to zadanie powiatu ale my tez w nim 
uczestniczymy, my teŜ  finansujemy w 1/3. Zresztą wszystkie inwestycje robimy z reguły 
przy udziale środków zewnętrznych – mam tu na myśli stację wodociągowa, kanalizację na 
Osiedlu Piastowskim, drogę na Osiedlu Piastowskim. W dalszym ciągu tez kontynuujemy 
wodociągi, nie mówiąc o tych drobiazgowych sprawach, gdzie kładziemy polbruki, czy 
chodniki itd. To było juŜ przygotowane w minionym roku, wtedy trzeba było podjąć decyzje 
nawet ryzykowne, wprowadzić do budŜetu. Czasami byliśmy straszeni, Ŝe napinamy ten 
budŜet, Ŝe doprowadzimy do katastrofy budŜetowej, Ŝe grozi nam Zarząd Komisaryczny, ale 
nie poddawaliśmy się i dziś moŜemy powiedzieć, Ŝe postępowaliśmy słusznie. Ryzykować, 
zawsze ryzykujemy – „Ŝeniąc się , czy wychodząc za mąŜ teŜ się ponosi ryzyko”, podobnie 
jak w kaŜdej innej dziedzinie. Zawsze wychodzę z załoŜenia, Ŝe tam gdzie widziałbym 
korzyść gminy, korzyść mieszkańców „podpisałbym umowę nawet z diabłem”. Panie 
burmistrzu ja za ta współpracę w minionym roku składam Panu serdeczne podziękowania. 
Myślę, Ŝe obecny rok i lata najbliŜsze równieŜ przyniosą nam te same skutki” – koniec 
cytatu.  
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Panie Przewodniczący, ja równieŜ chciałem panu serdecznie podziękować za Pana wyjątkową 
aktywność. Powiem szczerze – mając przy boku Pana Przewodniczącego, to tak jakbym miał 
w jednej osobie zastępcę, skarbnika i nadzorcę. Pan przewodniczący bardzo często dociera 
tam, gdzie ja nie mam czasu. Dziękuję Panie Przewodniczący – mówił Burmistrz 
Więcborka. 
 
Panie Skarbniku równieŜ pozwalam sobie złoŜyć podziękowanie w imieniu własnym i Rady. 
Pan jest tym elementem na którym spoczywa ten Urząd, Pan reguluje „napięcie struny nie 
dopuszczając do jej pęknięcia”. Często nas Pan sprowadza z tej drogi nieuzasadnionych  
i wygórowanych pomysłów na ziemię i często gdybym był z Panem na ty powiedziałbym 
„Władek rób ta dalej”, bo dopóki Pan będzie właśnie tak postępował  my moŜemy czuć się 
pewnie, moŜemy podejmować te decyzje, bo wiemy, ze jeŜeli będą one rzeczywiście 
niebezpieczne, pan nas z niej sprowadzi. Czasem mówi się, Ŝe księgowy i skarbnik, to nie 
człowiek, to bym powiedział czasami dotyczy i Pana, ale dopóki Pan takim będzie i Burmistrz 
i radni mogą czuć się bezpiecznie i na prawdę nie grozi nam Zarząd Komisaryczny  - mówił 
Przewodniczący RM. 
 
Na tym zakończono tą część obrad 
 
Przewodniczący RM ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach.  
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 8 Z Protokółem Komisję Rewizyjnej dotyczącym analizy stanu zatrudnienia oraz 
funduszu płac w Urzędzie Miejskim w Więcborku zapoznała radnych Przewodniczący tej 
Komisji p. Mariusz Wobszal. 
 
Protokół wraz ze złoŜonymi przez Sekretarz Gminy Więcbork wyjaśnieniami dostępny 
jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Więcborku  / 
zakładka – Sprawozdania i Kontrole /. 
 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odnosząc się do  Protokołu pokontrolnego powiedział, Ŝe docenia 
wkład pracy, jaki Komisja włoŜyła w jego napisanie. Stwierdził równieŜ, Ŝe Protokół ten 
naleŜałoby rozpatrywać w dwóch płaszczyznach tj. uwag, jakie sformułowane zostały 
względem funkcjonowania Urzędu, a które są juŜ obiektem głębszych analiz 
administracyjnych / pod tym względem jest to dokument bardzo ciekawy / i faktu, który budzi 
zdziwienie Burmistrza tzn. tego, Ŝe Komisja rozmawiała z wszystkimi oprócz jego samego. 
Być moŜe wyjaśnienia co  do dynamicznej sytuacji panującej w danym okresie w Urzędzie 
Miejskim sprawiłyby, ze ten Protokół wyglądałby zupełnie inaczej. Podkreślił przy tym, Ŝe 
wszystkie kontrole, jakie odbywają się w Urzędzie Miejskim kończą się zaznajomieniem 
podmiotu kontrolowanego ze stanem kontroli i przedstawieniem projektu Protokołu 
kontrolnego, do którego moŜna wnieść uwagi. W przypadku przedmiotowej kontroli tych 
elementarnych praw go pozbawiono i tego Ŝałuje. Natomiast rozwinięcie spraw merytoryczny  
/ Burmistrz z niektórymi z nich się nie zgadzał / przekazał Sekretarz Gminy p. Renacie 
Jesionowskiej – Zawieji. 
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Wyjaśnienia Sekretarz Gminy zgodnie z zapisem zamieszczonym powyŜej stanowią załącznik 
do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM /, oraz są dostępne na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Przewodniczący RM poprosił, by zaktualizowane dokumenty dotyczące struktury 
organizacyjnej Urzędu Miejskiego, jak równieŜ zakresów obowiązków pracowników 
uwzględnieniem ich odpowiedniego dociąŜenia, po ich przygotowaniu, trafiły do radnych 
Rady Miejskiej w Więcborku. Chodzi o to, by wiedzieli do kogo udać się w celu załatwienia 
danej sprawy. 
 
Oczywiście Szanowni radni dostaną Regulamin Organizacyjny. Struktura się nic nie zmieni, 
bo tak jak mówiłam na dzień 21 lutego ona jest aktualna, jedynie nie ma aktualnych zapisów 
do tej zmiany w samej treści Regulaminu. W załączniku, który został Państwu przedłoŜony 
jest to uwzględnione, jedynie nie ma tego w treści Regulaminu. W tej chwili są kolejne 
zebrania wiejskie, więc Ŝeby nie było mówione, Ŝe coś jest robione na ostatnią chwilę – 
mówiła Sekretarz Gminy.   
 
Widnieje podpis pod tym Protokołem, więc myślę, Ŝe okazję akurat Pani pewnie miała do 
wniesienia wcześniej jakiś uwag do Protokołu, a następny wniosek nasunął mi się, kiedy Pani 
uŜyła określenia „praca twórcza”, bo wygląda na to, Ŝe zmiany organizacyjne w Urzędzie 
polegają na tym, Ŝe najpierw się tworzy stanowiska, zmienia strukturę organizacyjna, a potem 
konieczna jest tzw. cyt.: „praca twórcza” polegająca na uzasadnieniu tych zmian – mówiła 
radna Sowińska. 
 
JeŜeli chodzi o te punkty do których odnosiła się Pani Sekretarz, nie pisaliśmy o tym  
w protokole, bo trochę Ŝenujące jest jeŜeli w zakresie obowiązków wpisane jest 
protokołowanie posiedzeń jakiś komisji, których nazwy nie mają związku z rzeczywistością – 
proszę przejrzeć zakresy obowiązków osób, które mają protokołować posiedzenia Komisji. 
Natomiast dla mnie najwaŜniejszą rzeczą wynikającą z protokołu tej kontroli jest kwestia tych 
oszczędności, o których cały czas mówiliśmy – o których Pan Burmistrz raczył nas 
poinformować w 2010 roku, planowanych na rok 2011 w związku ze zmianami 
organizacyjnymi w 2010 roku. PoniewaŜ załoŜenia do budŜetu na 2011, jeŜeli chodzi  
o fundusz płac, są takie, Ŝe rewaloryzacja wynosi „0”, chciałbym się dowiedzieć na co zostały 
przeznaczone te oszczędności, które Pan Burmistrz raczył nam w 2010 roku przedstawić,  
a które miał wygospodarować w 2011 roku – mówił radny Kuszewski. 
 
Ja się cieszę, Ŝe Pan Radny zadaje to pytanie, tylko trochę po niewczasie, bo o to powinna 
zapytać Komisja Rewizyjna w czasie swoich obrad – w czasie badania. No niestety Pan 
pracuje inaczej i tzw. dobra praktyka na którą się kiedyś Pan powoływał – trochę się Pan z nią 
rozmija. Powiem w ten sposób, część pracowników otrzymała podwyŜki w związku  
z podniesieniem wykształcenia i zmiana zaszeregowania, jeŜeli chodzi o swoje stanowisko, 
jest to jak najbardziej zrozumiałe – stąd wynikają te róŜnice. JeŜeli chciałby Pan jakieś bliŜsze 
szczegóły, prosiłbym o wyartykułowanie ich na piśmie i ja teŜ na piśmie się do tego 
ustosunkuję z racji tego, Ŝe z głowy, teraz nie jestem w stanie na tak szczegółowe pytania 
odpowiedzieć – wyjaśniał Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Panie Burmistrzu myślę, Ŝe czas, który miał Pan na zapoznanie się z tym Protokołem, był 
czasem, w którym mógł Pan spokojnie przygotować odpowiedź na to pytanie, bo cieszył się 
pan, ze ja to pytanie zadałem. Myślę, Ŝe gdyby Pan chciał, to miałby Pan dzisiaj ta odpowiedź 
przygotowaną, niestety jest inaczej. Czemu ja o tym mówię, z jednego względu, często 
powtarza się tak, Ŝe pracownicy, między innymi w Urzędzie, mówią tak „muszą być 
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zwolnienia, bo radni chcą, bo radni chcą oszczędności itd.” W zeszłym roku takie zmiany 
kadrowe nastąpiły, które miały po prostu przyczynić się do oszczędności – tych oszczędności 
nie ma. Dlatego ja nie chciałbym znowu sytuacji takiej, Ŝe w tym roku zostały zlikwidowane 
trzy etaty, tych oszczędności znowu nie będzie, a te osoby które straciły pracę, straciły ją ze 
świadomością, taką, Ŝe straciły ją poniewaŜ radni chcą oszczędności, chcą cięć itd., itd. My 
tego nie chcemy, chcemy oszczędności ale nie tego typu posunięć, które zostały dokonane  
w 2010 roku, a nie skutkują finansową oszczędnością – skwitował radny Kuszewski.    
 
Radna GraŜyna Sowińska kontynuując temat oszczędności odniosła się do informacji 
podanej dnia poprzedniego na posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów, gdzie radni usłyszeli, 
Ŝe Gmina ponosi duŜe koszty związane chociaŜby z takimi rzeczami, jak badanie kału 
pracownika prowadzącego szalet miejski. W związku z powyŜszym chciała, by Burmistrz 
powiedział, jaki jest stosunek kosztu badania kału do przeszkolenia osoby pełniącej funkcję 
pełnomocnika ds. ochrony informacji niejawnej. Radnej chodziło o podanie całkowitego 
kosztu – kosztu szkolenia i delegacji. Z tego co wie maksymalny koszt badania kału to  
100,00 zł, natomiast takie szkolenie pracownika jest zapewne rzędu kilku tysięcy złotych. 
Pytanie, czy są to rzeczywiste oszczędności, kiedy zwalnia się osobę, która takie 
przeszkolenie ma, a szkoli się kogoś nowego. Zapytała ponadto o celowość wysyłania na 
szkolenie pracownika w okresie wypowiedzenia, jakie w związku z tym np. ponosi Gmina  
i czy to są właśnie te posunięcia, które mają na celu oszczędzanie pieniędzy społecznych? 
 
W związku z tym, Ŝe jako Gmina  podpisaliśmy umowę szkolenie naszych pracowników i iluś 
z ich musiało zostać przeszkolonych w ramach tejŜe umowy, ten pracownik, który była na 
wypowiedzeniu Bral w nim udział / tym bardziej, Ŝe jest to niepłatne szkolenie/ i podnosił 
swoje kwalifikacje. Natomiast z płatnych szkoleń wszystkich został wycofany jeśli chodzi  
o stosunek kosztów, ja Pani nie powiem. Powiem szczerze, nie ma moŜliwości zwolnienia 
osoby podczas urlopu macierzyńskiego i stąd się wzięło to, Ŝe jedna osoba została, a druga 
została zwolniona. Po prostu nie było moŜliwości zredukowania innej. TakŜe Pani Radna tyle 
mogę Pani na ta chwilę odpowiedzieć – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Ja się nie pytałam dlaczego została zwolniona Pani „X”, tylko jaki koszt był – powiedziała 
radna Sowińska 
 
Nie jestem w stanie Pani powiedzieć. Mogę na to odpowiedzieć na następnej sesji, jaki koszt 
był, ale na ta chwilę nie jestem w stanie. TakŜe proszę to zrozumieć – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Radny Waldemar Kuszewski ponownie zabierając głos poprosił, by Burmistrz zgodnie  
z tym co wskazał powyŜej, przygotował szczegółowe wyjaśnienie – informację dotyczącą 
punktu dziewiątego / wniosków sformułowanych w protokole kontroli /. Odniósł się równieŜ 
do stwierdzenia Burmistrza mówiącego o tym, Ŝe środki te rozdysponowane zostały 
pomiędzy pracowników, którzy podnieśli swoje kwalifikacje – zmieniono im zaszeregowanie 
pytając, czy zmiana stanowiska z sekretarki na podinspektora wiąŜe się ze wzrostem 
wynagrodzenia? 
 
Tak – odpowiedział Burmistrz. 
 
To ja w takim razie chylę czoła Pani Sekretarz, poniewaŜ ja takie pytanie zadałem na Komisji, 
w czasie tego przesłuchania, o którym Pani mówiła, natomiast pani odpowiedziała, Ŝe nie, to 
się nie wiąŜe ze zmianą wynagrodzenia – radny Kuszewski. 
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To jakieś nieporozumienie, takich rzeczy na pewno nie opowiadałam. To pytanie było 
odnośnie rekrutacji wewnętrznej i zewnętrznej, które szczegółowo omówiłam. Odnośnie 
przeszeregowania, to zawsze kiedy pracownik niŜszego poziomu awansuje na wyŜszy, 
oczywiście zgodnie z rozporządzeniem ds. wynagrodzeń, musi mieścić się w tabeli  - 
wyjaśniała Sekretarz Gminy. 
 
Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków i trybu wspierania finansowego 
rozwoju sportu przedstawiła Podinspektor UM p. Monika Kotarak. 
 
Uchwała dotyczy spotu kwalifikowanego i niekwalifikowanego. Reguluje ona przepisy 
dotyczące spotu kwalifikowanego i niekwalifikowanego. 
 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Borzyszkowo przedstawiła 
Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska – Zawieja. 
 
W Statutach nie wprowadzono Ŝadnych radykalnych zmian, a tych których dokonano 
związane są ze zmianą wielkości powierzchni  - wynosi ona 1048,53ha  / poprzednio było 
880,20ha /, spowodowanej dołączeniem do sołectwa Borzyszkowo części gruntów z sołectwa 
Gówrowatki. Dotyczy to 30 osób, które podczas zebrania wiejskiego i wcześniejszych 
spotkań w Urzędzie Miejskim w Więcborku zadeklarowały chęć przynaleŜności do sołectwa 
Borzyszkowo. Zmianą jest równieŜ wprowadzenie załącznika do uchwały w postaci mapy 
określającej granice sołectwa, oraz przedłuŜenie terminu przeprowadzenia wyboru sołtysa  
i rady sołeckiej na nowa kadencję. Poprzednio czas ten określony był na trzy miesiące od dnia 
wyborów do Rady Miejskiej, teraz wydłuŜył się o dodatkowe trzy miesiące. W paragrafie 26 
przedmiotowej uchwały dostosowano zapis do aktualnie obowiązujących przepisów prawa  
z zakresu finansów publicznych. Koszty, jakie poniesiono w związku przygotowaniem 
uchwały, wiąŜą się z opracowaniem przez geodetę mapy sołectwa i wynoszą zarówno  
w przypadku tej, jak i kolejnej uchwały ok. 500,00 zł / koszt związany jest z rozmiarem 
wprowadzanych zmian /. Projekt uchwały został poddany konsultacjom społecznym na 
zebraniu wiejskim w formie uchwały. Przebieg spotkania wiejskiego wraz z listą obecności 
odzwierciedla protokół zebrania. Wszystkie wymogi formalno – prawne zostały w tym 
przypadku zachowane.  
 
Opinia Komisji Statutowej – pozytywna 
Uwag nie wniesiono. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Górowatki omówiła równieŜ 
Sekretarz Gminy. 
 
Projekt tej uchwały zawiera te same zmiany z wyjątkiem powierzchni, która w przypadku 
sołectwa Górowatki uległa zmniejszeniu i wynosi 477.50ha. 
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Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 
 
Tiu równieŜ nie wniesiono uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 12 projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2011 omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 

Zmian dokonano na podstawie: 
1. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-3/11 z dnia 12 maja 201 Ir. dotyczących 

zmian w rozdz.85395 w związku z podpisana umową nr UDA-POKL.07.03.00-202/10/00 
dotyczącego dofinansowania projektu „Twórczość w codziennej  aktywności" w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego zawartej w dniu 11.05.2011 r. 

2. Pisma Biura Obsługi Oświaty Samorządowej z dnia 13 maja 201 Ir. dotyczącego zmian  
w planie wydatków w paragrafach dotyczących wynagrodzeń. 

3. Porozumienia zawartego pomiędzy Powiatem Sępoleńskim a Gminą Więcbork w sprawie 
dofinansowania 
występów sportowych maratończyka Pana Ryszarda Kałaczyńskiego w wysokości 1.000,00 
zł. 

4. Umowy darowizny z dnia 12 maja 201 Ir. zawartej pomiędzy DL Energia Spółka 
komandytowa z siedzibą w Gdyni a Gminą Więcbork w sprawie przekazanie darowizny 
w wysokości 5.000,00 zł. na remont ogrodzenia cmentarza w Runowie Kr. 

5. Umowy darowizny z dnia 12 maja 2011 r. zawartej pomiędzy DL Energia Spółka 
komandytowa z siedzibą w Gdyni a Gminą Więcbork w sprawie przekazanie darowizny  
w wysokości 2.000,00 zł. na organizację festynu z okazji Międzynarodowego Dnia Dziecka 
w SP w Runowie Kr. 

6. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu  
nr WFB.1.3120- 
19/2011.26 z dnia 18 maja 201 Ir. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w rozdz. 
01095 o kwotę352.649,00  zł.  z przeznaczeniem  na zwrot części  podatku  
akcyzowego  zawartego  w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolnej. 

7. Pisma MGOPS w Więcborku nr MGOPS/3010-4/11 z dnia 24 maja 201 Ir. dotyczących 
zmian: 
w rozdziale 85203 dokonano zwiększenia o 950,00 zł. tytułem darowizny na wycieczkę 
turystyczną na Zamek do Golubia Dobrzynia zorganizowanej przez Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Więcborku, w rozdziale 85395 dokonano zwiększenia na podstawie aneksu 
nr 5 z dnia 24.05.201 Ir. nr UDA-POKL.07.01.01-04-132/08-05 do umowy ramowej Projektu 
systemowego „interAKTYWNI" w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego nr UDA-
POKL.07.01.01-04-132/08-00 zawartej w dniu 28.07.2008r. Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów i wydatków w dziale 926 o kwotę 91.607,00 zł. 

dokonano z uwagi na otrzymanie środków europejskich na sfinansowanie budowy 
trzech boisk sportowych na obszarach wiejskich Gminy Więcbork. 

2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75814 dokonano z uwagi na otrzymanie następujących 
darowizn: 

5.000,00 zł. od firmy DL Energia na remont ogrodzenia cmentarza w Runowie Kr., 
2.000,00 zł. od firmy DL Energia na organizację festynu z okazji 
Międzynarodowego Dnia 
Dziecka w SP w Runowie Kr., 
1.800,00 zł. od BS w Więcborku na organizację międzypaństwowego meczu 
piłkarskiego druŜyn 
U 15 Polska - Belgia, 
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300,00   zł.   od   Pana   Zdzisława   Błocińskiego   na   organizację   
międzypaństwowego   meczu 
piłkarskiego druŜyn U 15 Polska - Belgia, 
200,00 zł. od BS w Więcborku na organizację festynu z okazji Międzynarodowego 
Dnia Dziecka. 

3. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80114 o kwotę 134,00 zł. dokonano z uwagi na 
zwrot opłat zaprzesyłki pocztowe. 

4. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85154 o kwotę 221,00 zł. dokonano z uwagi na 
rozliczenia z latubiegłych opłat sądowych. 

5. Zmian w planie dochodów w rozdz. 85214 o kwotę 80,00 zł. dokonano z uwagi na 
rozliczenia z latubiegłych wypłaconych zasiłków. 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 o kwotę 650,00 zł. dokonano z uwagi na 
zapewnienie środkówzwiązanych z zapewnieniem bezpieczeństwa i higieny pracy. 

7. Zamian w palnie wydatków w rozdz. 75412 o kwotę 500,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zakupudodatkowych telefonów komórkowych oraz kart do telefonów dla 
straŜaków. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 o kwotę 6.525,00 zł. dokonano z uwagi na 
zapewnienie 
środków dla osoby sprawującej opiekę nad toaletą miejską. 

Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – większością głosów pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zapytała dla kogo mają być przeznaczone karty telefoniczne,  
o których wspomniał Skarbnik Gminy. Informacja ta nie została podana na posiedzeniu 
Komisji BudŜetu i Finansów w dniu poprzedzającym sesję stąd pytanie radnej. Zdaniem 
radnej, jeŜeli miałoby to dotyczyć pracowników , to być moŜe udałoby się/ bez zwiększania 
kosztów/, wprowadzić np. dodatkowe numery, w ramach obecnej umowy na usługi telefonii 
komórkowej. 
 
To jest po jednej karcie dla straŜy w Sypniewie i Więcborku – powiedział Skarbnik Gminy. 
 
Nie chodzi tu o koszty, bo koszty nie są duŜe, ale karta się zuŜywa - mówiła radna 
Sowińska. 
 
Radny Stanisław Posieczek dopowiedział, Ŝe chodzi tu o karty, które słuŜą do selektywnego 
wywoływania. Są to karty na telefony komórkowe celem sms- owego poinformowania  
o zdarzeniach. Wszyscy ratownicy, którzy są wpisani do udziału w danej akcji –  
z odpowiednimi kwalifikacjami, przeszkoleniem i ubezpieczeniem, te sms – y otrzymują. 
 
Ja chciałabym w dalszym ciągu kwestię tych darowizn poruszyć, poniewaŜ zastanawia mnie, 
czy jest w ogóle taka konieczność. Jak patrzę na wszystkie te darowizny, czy  na ich 
większość, to zastanawia mnie dlaczego one wszystkie są, ze tak powiem, „czołgane” przez 
budŜet. Czy np. dotacja na mecz nie moŜe iść np. przez budŜet „GROM”-u?, czy dotacja na 
ogrodzenie cmentarza, który jest cmentarzem parafialnym, nie moŜe być bezpośrednio 
przekazana  na konto Parafii? No ja swoje wątpliwości, co do brania czegokolwiek, 
aczkolwiek juŜ od dwóch dość waŜnych  osób usłyszałam „jak dają to brać”. No nie jestem za 
tym Ŝeby brać, oczywiście brać od kaŜdego kto daje, tym bardziej Ŝe pozwolę sobie tu jeszcze 
raz zgłosić swoje wątpliwości. Dla mnie jest to mimo wszystko, w jakiś tam sposób, 
kupowanie sobie opinii. Tym bardziej, ze usłyszeliśmy o planowanych kolejnych 
darowiznach ze strony jeszcze nie istniejącej biogazowi itd. No moje wątpliwości to budzi, 
być moŜe tylko  moje. Jaka jest zasadność formalno – prawna, juŜ pomijając jakiekolwiek 
etyczne aspekty ? – mówiła radna Sowińska. 
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Obojętnie jak zrobimy będzie źle. Jak nie przyjmiemy będzie źle, będą zarzuty, Ŝe nie 
przyjmujemy, jak przyjmiemy teŜ jest źle, ale nie o to chodzi. My z Panem Burmistrzem, 
jeŜeli prawnie jest to „nie do ugryzienia”, to nie przyjmujemy tych darowizn, między innymi,/ 
to nie jest chyba Ŝadną tajemnicą /, ze Energia dała darowiznę 5.000,00 zł, chciała nam na siłę 
wdusić. My po prostu nie moglibyśmy jej przekazać do „GROM”-u, jako dotacja, bo 
musielibyśmy ogłosić oddzielny konkurs, narazić się na koszty itd. Przekonaliśmy firmę  
i dała ta darowiznę i dała ta darowiznę bezpośrednio dla „GROM”-u Więcbork. Proszę 
Państwa my rozmawiamy i z bankiem i z innymi firmami, Ŝeby przekazywali – rozmawiałem 
równieŜ z p. Błocińskiemu Ŝeby przekazał te 300,00 zł bezpośrednio „GROM”-owi. Są 
problemy przy kontroli Urzędu Skarbowego, jeŜeli przekazują, to osobom fizycznym i innym 
instytucjom – nie chcą wliczać im tego w koszty – maja z tego tytułu problemy. Dlatego 
większość starają się przekazywać przez Urząd, bo wówczas Urzędy Skarbowe w ogóle się 
nie „czepiają”. Faktycznie jest tak, Proszę Państwa, Ŝe my tych środków nie mamy, ani na 
organizację Dnia Dziecka za duŜo, ani nie mamy na inne cele i jeŜeli jest jakaś moŜliwość. To 
nie są jakieś wielkie pieniądze w setkach pieniędzy /bo stały by się one podejrzane / i jest to 
zgodne z prawem. My mamy prawo takie darowizny przyjąć od kaŜdego. Mieliście to 
państwo w budŜecie ubiegłego roku i macie w budŜecie tego roku / ja chyba nawet nie 
zwiększałem planu/ dostałem 0,50 zł darowizny i nie mam prawa im odmówić Ŝeby 
przekazali na konto, czy w ubiegłym roku 12,00 zł darowizny na Opiekę Społeczna 
przekazała osoba fizyczna. Zgodnie z prawem nie mam prawa odmówić, czy odesłać te 
środki, jak na przelewie napisali, Ŝe jest to darowizna na Opiekę Społeczna. Z Powiatu 
dostałem 0,50 zł, bo wynikało to z nadpłaty podatku za gospodarstwo pomocnicze, które 
zostało zlikwidowane - tłumaczył Skarbnik Gminy.   
 
Proszę państwa mnie wydaję się, Ŝe w kaŜdej dziedzinie potrzebne są nam darowizny. Często 
upominamy się, prosimy, piszemy itd. i ja wychodzę z załoŜenia „jak dają brać”, bo pieniądze 
są nam potrzebne. Ratujemy wiele, wiele spraw i przy niektórych z kolei doszukujemy się 
przestępstw, naduŜyć itd. jeŜeli jest coś przestępstwem niech wchodzi policja, prokurator i itd. 
JeŜeli nawet ten ktoś, chce sobie z tym społeczeństwem, jak gdyby się wkupić, dogadać, chce 
cos pomóc, dlaczego od razu się dopatrywać, Ŝe on ma złe zamiary – Ŝe chce nas przekupić, 
Ŝe podejmiemy uchwałę, czy decyzję korzystną tylko dla niego. Skończmy z takim 
podejrzewaniem  - Przewodniczący RM. 
 
Radny Jan Antczak zabierając głos, jako radny i jednocześnie sołtys sołectwa Runowo 
Krajeńskie stwierdził, Ŝe następnym razem darowizna trafi do Krajeńskiego Parku 
Krajobrazowego, a Runowo juŜ darowizny nie będzie brało. On jednak jako sołtys bardzo się 
cieszy, Ŝe moŜe zorganizować w sołectwie Dzień Dziecka, bo praktycznie nie dysponuje na 
ten cel Ŝadnymi środkami. Poza tym pięć sołectw zaangaŜowanych jest w inicjatywę budowy 
ogrodzenia cmentarza parafialnego i środki z darowizny moŜna powiedzieć, Ŝe „spadły im  
z nieba”  i z chęcią je przyjęli. Ksiądz od 20 lat nie był w stanie podołać temu zadaniu. Radny 
zastanawiał się, co radna Sowińska miała na myśli mówiąc, to co powiedziała i osobiście jest 
tym zbulwersowany cyt.: „ja nie jestem Ŝadnym złodziejem” – koniec cytatu, a tak  właśnie 
odebrał wypowiedź radnej. Cyt.: Szukamy oszczędności, sami mówicie – wasze 
ugrupowanie. Oszczędności jak najbardziej zgadzam się, ale jak my poszukujemy 
oszczędności, to Wam się nie podoba „bo tu były drzwi wstawione, tu się będzie oszczędzać 
tysiące grube, a Pani „wyskakuje” „ach szkoda tych pieniędzy, bo drzwi były zrobione” bo to, 
bo tamto. Proszę Panią o czym my gadamy, ja konkretnie jako radny Runowa z Panem Piłką 
radnym Borzyszkowa szukamy oszczędności dla Gminy nie dla siebie. Ja nie chce dla siebie 
złotówki, a nie widzę z Pani strony tego” – koniec cytatu. 
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Po pierwsze jeszcze jedno pytanie do Pana Skarbnika, poniewaŜ nie do końca odpowiedział  
mi Pan na moje pytanie. Mi nie chodziło o to, czy my mamy prawo przyjmować, czy 
odmawiać, tylko tego, Ŝe ta inwestycja dotyczy obiektu, który nie jest własnością Gminy – to 
jedna rzecz. A teraz w odpowiedzi Panu Antczakowi – niech pan mi powie w jakich słowach 
uŜyłam jakichkolwiek określeń, na podstawie których mógł Pan poczuć się dotknięty bądź 
nazwany określeniem? Takich określeń, których Pan przed chwilą uŜył, ja nie uŜywałam, nie 
wiem o jakich drzwiach Pan mówi? Ja chciałabym tutaj tylko i wyłącznie wyjaśnienia, 
dlaczego pewne pieniądze przechodzą przez… - ja rozumiem Pan Skarbnik po części mi 
odpowiedział, Ŝe jest to po prostu z korzyścią dla darczyńców, bo wówczas oni mogą sobie to 
odliczyć jako koszt. Tylko chodzi mi teraz o to, w jakiej formie my te 5.000,00 zł 
przekaŜemy, Ŝeby one trafiły na ten cmentarz? Czy to jest formalnie, Ŝe tak powiem, 
prawidłowo, czy nie bardziej prawidłowo byłoby – no właśnie, czyj to obiekt jest, czyja 
ziemia, czyje ogrodzenie?  - radna Sowińska. 
 
Najwygodniej byłoby, gdyby dali to Parafii. Proszę Państwa tymi grobami opiekują się 
mieszkańcy naszej gminy, tam leŜą nasi krewni. Jest to sprawa taka dyskusyjna czy robić to, 
czy nie robić. Wiadomo, Ŝe Kościół tego nie zrobi, to jest dla mieszkańców właśnie tych 
sołectw, ale nie tylko, bo równieŜ i Więcborka i innych miejscowości – mówił Skarbnik 
Gminy.  
 
Radny Szymon Grabinski powiedział, Ŝe według niego nie chodzi tu o to, czy te pieniądze 
potrzebne są na Dzień Dziecka, czy ogrodzenie cmentarza, bo potrzeby tej nikt nie 
kwestionuje. Chodzi tu jednak o to, by w przyszłości uniknąć dylematu Ŝe DL Energia dała 
5.000,00 zł na jakieś cel, za chwilę pojawi się inna firma, która będzie chciała stawiać 
wiatraki i przy wyborze oferenta moŜe się wywiązać dylemat kogo wybrać. Radny nie 
chciałby, by do takich sytuacji w przyszłości dochodziło. 
 
JeŜeli dał, to poniósł ryzyko, no najwyŜej. Druga sprawa, Pani radna Sowińska, Pani musi 
sobie zdać z tego sprawę, Ŝe w tym gronie jak tu jesteśmy, do czego zmierzają Pani pytania. 
PrzecieŜ, to nie potrzeba być wielce mądrym Ŝeby się domyśleć – jeŜeli z biogazowi, to na 
pewno Ŝeby teraz pozyskał, Ŝeby ona weszła w Ŝycie – czy coś w tym rodzaju itd., itd. Nie 
szukajmy niepotrzebnie złodzieja, pieniądze tym organizacjom roŜnym są potrzebne. JeŜeli 
np. będzie ogrodzony cmentarz – przyklasnąć, dobrze Ŝe są ludzie którzy się tym zajmują, 
chodzą wkoło tego i nic z tego nie mają, a jeŜeli to robią, to przynajmniej nie podejrzewać 
ich, ze oni coś z tego tytułu chcą zyskać – czy opinię, czy coś – Przewodniczący RM. 
 
Radny Stanisław Piłka potwierdził, ze wspólnie z radnym Antczakiem zaangaŜowani są  
w zadanie, jakie ma być wykonane przy runowskim cmentarzu i kaŜda złotówka z zewnątrz 
jest mile widziana. UwaŜa, Ŝe nie powinno się w tym wszystkim doszukiwać dlaczego jest to 
za pośrednictwem Gminy, a nie Proboszcza, bowiem ten tydzień temu obchodził 50-lecie 
kapłaństwa i w najbliŜszym czasie odejdzie z Parafii. Wykonanie ogrodzenia byłoby teŜ  
w pewnym sensie zwieńczeniem pracy Proboszcza. JeŜeli natomiast przedstawiciel 
przedmiotowej firmy zadeklarował pomoc finansową i dla szkoły i dla sportowców i na w/w 
cel powinno być to pozytywnie odbierane. Cyt.: „W ubiegłej kadencji osobiście przekazałem 
1.000,00 zł na Dzień Dziecka i nie widziałem w tym Ŝadnego problemu – przekazałem, 
miałem do tego prawo. Tak samo ten ktoś ma prawo przekazać jakieś fundusze na dany cel” – 
koniec cytatu.  
 
Przepraszam, jak widać moŜna przekazać poza budŜetem z tego, co wnioskuję, poniewaŜ nie 
ma tutaj Ŝadnej darowizny ujawnionej od pana Stanisława Piłki, natomiast ja bardzo bym 
chciała, Ŝeby nie doszukiwać się na prawdę jakiś podtekstów, których nie ma. Bo cały czas w 
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Państwa wypowiedziach pojawia się jakieś podejrzenie, Ŝe ja kogoś podejrzewam o jakąś 
korupcję. Na pewno nie o korupcję, bo to nie ten poziom. Natomiast myślę, Ŝe dociekliwi 
powinniśmy być, ja jak widać z natury taka jestem i trudno mi ta naturę zmienić – 
powiedziała radna Sowińska.   
 
Pani Sowińska, wydaje mi się, ze w tym jest to nieporozumienie, Ŝe my w sposób właściwy 
odczytujemy Pani myśli – Przewodniczący RM. 
 
Panie Przewodniczący, moŜe nie bawmy się w doszukiwanie tego, co kto myśli, bo naprawdę 
zbyt daleko moŜemy w tym momencie zajść – radna GraŜyna Sowińska. 
 
To juŜ raz Pani powiedziała – Burmistrz Wi ęcborka 
 
Po raz kolejny w tym gremium jest mi odbierany głos… Panie Burmistrzu ja po prostu bronię 
się przed tym, gdzie ktoś oskarŜa nie o coś, czego ja nie powiedziałam i chyba mam do tego 
prawo – radna Sowińska.  
 
Radna Beata Lida doprecyzowała, Ŝe radny Piłka przekazał pieniądze nie na dzień dziecka 
tylko na Dom Dziecka – placówkę która zarządza – było to zatem zwykłe przejęzyczenie, 
które zostało błędnie odczytane. Kwota 1.000,00 zł przesłana została za pośrednictwem konta 
Starostwa. Dodała teŜ, Ŝe Placówka otrzymuje sporo darowizn i daleka jest od przyjmowania 
ich bezpośrednio.  Darczyńcy zawsze proszeni są o przekazywanie środków na konto 
Starostwa z dopiskiem, Ŝe darowizna przeznaczona jest na Dom Dziecka. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
 
Na sali 12 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Przeciwnych    - 1 radny 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. przygotowania wyborów ławników 
sądowych na kadencję 2012 – 2015 przedstawiła Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska – 
Zawieja. 
W październiku bieŜącego roku upływa czteroletnia kadencja ławników sądowych w związku 
z powyŜszym Prezes Sądu Okręgowego w Bydgoszczy wystąpił do Urzędu Miejskiego  
w Więcborku o wytypowanie  jednej osoby, jako kandydata na ławnika sądowego. śeby 
przystąpić do tej procedury, naleŜy w pierwszej kolejności podjąć uchwałę o powołaniu 
Zespołu, który przygotuje i przeprowadzi wybory ławników sądowych na kadencję 2012 – 
2015. Przedmiotowa uchwała w paragrafie pierwszym powołuje takowy Zespół w składzie: 
Szymon Grabinski, Ewa Kiestrzyn – Kobus i Renata Jesionowska – Zawieja. Zadaniem 
Zespołu będzie przyjecie zgłoszeń kandydatów na ławnika sadowego, przedstawienie na sesji 
rady Miejskiej listy zgłoszonych kandydatów i opinii o nich / w szczególności w zakresie 
spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie /. W terminie do 30 czerwca 
kandydaci będą składali swoje oferty na adres Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Uchwała nie podlegała opiniowaniu Komisji RM. 
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Na sali 13 radnych 
 
 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
 
Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
• /Odp. na interp. radnego Kielicha / 

- Proponowana budowa chodnika i naprawa nawierzchni parkingu przy bloku 
administrowanym przez AZK na osiedlu Plebanka wymaga nakładu środków 
finansowych, które nie są ujęte w budŜecie gminy na 2011 rok. Osiedle administrowane 
jest przez Spółdzielnię Mieszkaniową „Nad Orlą” i po części przez AZK, jednostki te 
powinny zadbać aby wykonać powyŜsze przedsięwzięcie. 

• / Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego / 
- Po dokonaniu wizji lokalnej skrzyŜowania ul. Wyzwolenia, Hallera i Złotowskiej,  
w kontekście oznakowania drogowego, stwierdza się, Ŝe istniejące oznakowanie jest 
prawidłowe i nie zachodzi konieczność jego poprawy. Na ul. Wyzwolenia ustawiony jest 
znak F-6 mówiący o zakazie jazdy prosto samochodom cięŜarowym,  
z jednoczesnym nakazem skrętu na ul. Złotowską, natomiast na krzyŜówce dróg jest 
powtórzenie zakazu znakiem B-5 „zakaz wjazdu samochodów cięŜarowych” dla  
ul. Hallera. 
- Obecnie trwa wycinka zakrzaczeń wokół jeziora Więcborskiego, zostanie równieŜ 
uporządkowana trasa oraz ustawione zostaną dodatkowe ławeczki. 

 
Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieŜącej 
•   / Odp. na interp. radnej Lidy / 
- JeŜeli wszystkie wymagane dokumenty zostaną zgromadzone i sprawdzone, a takŜe 
dokonane zostaną odpowiednie uzgodnienia, moŜna przypuszczać, Ŝe w przeciągu dwóch lat 
biogazownie powinny powstać. Poza tym jednym z warunków istnienia tych biogazowi jest 
podpisanie umów z rolnikami na substrat, jakim jest kukurydza – oczywiście w cenie, jak 
będzie rolnikom odpowiadała. Burmistrz w temacie tym prowadził rozmowy z Dyrektorem 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska p. Ciepłym, który nie widział przeszkód do 
stawiania biogazowi na terenie KPK, z czego naleŜy się cieszyć. 
- przetarg na zakup autobusu szkolnego juŜ się odbył i został wyłoniony zwycięzca. O bliŜsze 
informacje na temat przekazania autobusu naleŜałoby zapytać Dyrektora Biura Obsługi 
Oświaty Samorządowej. Cena zakupu zbliŜona jest do kwoty, która  została zabezpieczona na 
ten cel w budŜecie. 
- Nadzór nad wykonaniem boisk prowadzony jest cały czas. Przynajmniej raz w tygodniu 
Burmistrz wspólnie z Przewodniczącym RM dokonuje objazdu boisk rozmawiając  
o szczegółach z wykonawcą. Na bieŜąco sprawy te równieŜ monitoruje Sekretarz Gminy  
p. Renata Jesionowska – Zawieja, oraz Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
Burmistrz obiecał jednak, Ŝe na początku kolejnego tygodnia teren, gdzie budowane jest 
boisko w Pęperzynie zostanie ponownie zwizytowany i dokonana zostanie ocena 
ewentualnych braków, które naleŜy dopracować. 
• / Odp. na interp. radnego Wobszala / 
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- W przypadku ulicy Jęczmiennej w Wituni mamy do czynienia z nietypowa sytuacją, 
poniewaŜ na dzień dzisiejszy naleŜy ona do trzech właścicieli jednocześnie. JeŜeli miałoby to 
przejść na własność Gminy musieliby oni wystąpić do nie z takim właśnie wnioskiem,  
co zresztą było mówione na zebraniu sołeckim sołectwa Witunia. Właściciele mogą sprzedać, 
bądź przekazać gminie te grunty. Na dzień dzisiejszy woli przejęcia nie wyrazili wszyscy 
zainteresowani, zatem nie ma sensu wszczynać dalszej procedury. 
- Przy okazji budowy kanalizacji na ulicy Wyzwolenia udało się wymienić nawierzchnię 
chodnikową po stronie wiodącej do Szkoły Podstawowej i tam wygląda to juŜ naleŜycie. 
Obecnie chodniki przy drogach wojewódzkich moŜna wykonywać w ramach Drogowej 
Inicjatywy Samorządowej i w tym roku, tym sposobem wykonywany będzie chodnik na ulicy 
Pocztowej. W roku kolejnym planowane jest skorzystanie z tej formy przy budowie chodnika 
do Wituni, a ewentualnie za dwa lata Gmina mogłaby podjąć taką inwestycję na ulicy 
Wyzwolenia. 
• / Odp. na interp. radnego Wendy /  

- Gmina czyni starania, by zwiększyć dofinansowanie zewnętrzne na realizację zadania 
budowy Sali gimnastycznej w Sypniewie. W tym celu planowane jest spotkanie  / 
prawdopodobnie w miesiącu czerwcu / z  W-ce Ministrem z Wiceministrem Sportu, gdyŜ 
większość środków na ten cel pochodzi właśnie z tego źródła. Jakie będą efekty tych 
rozmów nie wiadomo. 
- UciąŜliwości związane z podróŜowaniem trasa Więcbork – Sypniewo są znane. Z tego, 
co Burmistrz wie konflikt pomiędzy wykonawcą, a zleceniodawcą modernizacji drogi  - 
Zarządem Dróg Wojewódzkich przeniósł się na drogę sądową i dopóki nie będzie 
rozstrzygnięcia zapewne sytuacja na tej drodze się nie zmieni. Nie ma w tej sytuacji 
gwarancji, Ŝe jakiekolwiek pismo załatwi sprawę, ale jest ona cały czas przez Gminę 
monitorowana. 

•  / Odp. na interp. radnego Grabinskiego / 
- Zarzad Powiaty wyasygnował 2.000.000,00 zł – 3.000.000,00 zł na naprawę dróg 
powiatowych, w tym  przełomów powstałych po sezonie zimowym. Droga w Nowym 
Dworze jest drogą powiatową i równieŜ objęta będzie remontem. 

•  / Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego / 
-  Problem szybko zapełniających się pojemników na plastiki z prośba o zwiększenie 
rotacji wywozów zgłoszony zostanie Zakładowi Gospodarki Komunalnej. 
- Dostępność mieszkańców gminy do usług stomatologicznych jest stałym punktem 
dyskusji przewijającym się w rozmowach z Dyrekcją Spółki „Provita”. Sytuację 
dotycząca tej problematyki przedstawiał równieŜ Dyrektor Spółki podczas sesji Rady 
Miejskiej. Niemniej przekazana zostanie sugestia, by podczas negocjacji w sprawie 
przyszłorocznej puli świadczeń, Spółka starła się zakontraktować większą ilość punktów 
na tego typu usługi medyczne. 
- Własność gruntu przy posesji p. Małek zostanie ustalona poprzez sprawdzenie stanu, 
jaki widnieje na mapach.  

•  / Odp. na interp. radnej Sowińskiej / 
- poniewaŜ radna zwolniła Burmistrza od notowania zgłoszonych interpelacji, deklarując 
przekazanie ich w formie pisemnej, odpowiedzi zostaną udzielone po ich złoŜeniu.  

• / Odp. na interp. radnego Piłki / 
-  Gmina będzie monitowała do firm zajmujących się wycinka zakrzaczeń  
o przyspieszenie prac na trasie Borzyszkowo – Czarmuń. 
- Burmistrz zobowiązał się porozmawiać z Kierownikiem Referatu UM p. Tomaszem 
Fifielskim i zwrócić mu uwagę na problem dewastacji drogi Lubcza – Borzyszkowo, 
ewentualnie zgłosi to teŜ właścicielowi drogi. 

 
Ad. 15 Wolne wnioski i informacje. 
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Przewodniczący RM – cyt.: „Proszę Państwa, Szanowni Radni, to co teraz powiem nie 
sprawia mi przyjemności, ale tak w ostatnim czasie, jak obserwuje, to ta sala zaczyna mi 
przypominać ławy poselskie.  Kiedy posłowie chcą opuszczają salę, kiedy chcą przychodzą 
na salę itd., itd. jestem Przewodniczącym Rady i odpowiadam z organizację pracy Rady,  
i wydaje mi się, Ŝe ten zwyczaj który wchodzi jest niegodny dalszego kontynuowania.  
W ramach takiej profilaktyki chciałbym prosić Was abyśmy mandat radnego traktowali 
powaŜnie. Nie będę przypominał o ustawie, Ŝe radny kandydując zdaje sobie sprawę  
z pewnych obowiązków. Druga sprawa, Ŝe ustawy regulują, iŜ powinien uzyskać zwolnienie 
w zakładzie pracy. No i trzecia sprawa - nigdy nie jestem taki „upierdliwy i drobiazgowy i nie 
mówię, Ŝe radny który nie jest na sesji raz, Ŝe musi pisemnie usprawiedliwić / tak  
w regulaminie jest /. Po co pisać wystarczy, Ŝe ja wiem, tak samo, jeŜeli opuszcza salę to 
chyba przyzwoitość nakazuje przyjść do prowadzącego sesję i powiedzie. śycie jest Ŝyciem  
i czasem trzeba opuścić – ja to rozumiem, ale przyzwoitość nakazuje jednak… Ja nie mogę tu 
okazać się bezsilny popłakać się, bo inaczej musiałbym „oddać zabawki”. To jest coś co mi 
się nie podoba i wydaję mi się, Ŝe sprawa nie poszła aŜ tak daleko Ŝeby robić z tego 
rzeczywiście jakieś ubolewanie. To nie znaczy, ze ktoś nie ma w danej chwili waŜnych spraw, 
Ŝe nie moŜe opuścić – nie, nie bądźmy „bardziej papiescy od papieŜa”, ale niech to będzie  
w granicach przyzwoitości. A dopóki tutaj jestem i kieruje obradami, to chciałbym wiedzieć 
co się dzieje – kto opuszcza, kto dochodzi itd. Nie dlatego, Ŝe jestem waŜny – dbam o rangę 
Rady, nie o rangę Kujawiaka. Dziękuję bardzo i przepraszam, Ŝe musiałem to powiedzieć” – 
koniec cytatu. 
 
Radny Szymon Grabinski w tonie Ŝartobliwym stwierdził, Ŝe Przewodniczący RM 
przypominał, ze w niektórych przypadkach warto brać przykład z Rządu i z polityków, więc 
moŜe radni nieco się pogubili i wzięli to zanadto do siebie.  
 
Radny Balcer porosił Sekretarz Gminy, by ta przy okazji porządkowania spraw sołeckich 
wyjaśniła sprawę meldunku mieszkańców jednej posesji, w której jeden z mieszkańców ma 
zameldowanie na Katarzyńcu, a drugi na Puszcza 2. 
 
Radny Stanisław Piłka odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego RM powiedział, Ŝe 
być moŜe radni trochę tych złych nawyków z Rządu przejęli, ale jeŜeli radni opuszczają salę 
jedynie na chwilkę, nie chcą przeszkadzać mu w prowadzeniu obrad  informując o tym fakcie. 
Skoro ta sytuacja została wywołana i jest tu redaktor „Wiadomości Krajeńskich”, które 
bardzo mocno opisywały wysokości naszych diet. No to trochę tak się ma nie za bardzo, do 
tego zachowania niektórych radnych, którzy tak mocno krzyczeli o naszych dietach  
i oszczędnościach, Ŝe później za 10 min. 100,00 zł wykasują z diety radnego. To jest sytuacja, 
jak ludzie którzy dbają o oszczędności, dbają później o budŜet – mówił radny Balcer.  
 
Ja pozwolę sobie przemilczeć kwestię dbałości o frekwencję w tej kadencji pewnych osób, 
natomiast chciałam teŜ ustosunkować się do tego, co Pan Przewodniczący powiedział, ale 
troszeczkę w innym kontekście, a mianowicie o ile mnie pamięć nie myli kwietniowa sesja 
była zaplanowana na drugą dekadę, a nie na trzecią / nie umiem tego teraz udokumentować, 
ale tak mi się wydaje/. JeŜeli tak, to czuję się usprawiedliwiona ze swojej nieobecności, 
poniewaŜ była w trzeciej dekadzie, a nikt Ŝe tak powiem z większym wyprzedzeniem mnie  
o tym nie informował. Tak wypadło, ze z duŜym wyprzedzeniem zaplanowałam wyjazd 
zagraniczny i nie byłam w stanie tego przełoŜyć – mówiła radna Sowińska.  
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Przewodniczący RM przyznał, Ŝe jeŜeli chodzi o terminarz i kalendarz sesji, nigdy tak 
dokładnie przy sporządzaniu planu nie tych terminów nie określał i nigdy tego nie 
przestrzegał. Radna mówiąc o tym, moŜe mieć rację. 
 
Dziękuję za uznanie, Ŝe moŜe mam rację – radna Sowińska. 
 
Przewodniczący RM podkreślił, ze terminy sesji starł się dopasowywać – uzgadniać np. ze 
Skarbnikiem Gminy. Być moŜe jednak w roku następnym z doświadczeń, które ma będzie juŜ 
pisał zmiany. W tym zakresie przyznał rację radnej Sowińskiej.  
 
Radna Sowińska powiedział, Ŝe jej wypowiedź zgłoszona została w ramach 
usprawiedliwienia swojej nieobecności.  
 
Pani Radna, ja teŜ dostaję plan pracy, gdzie są te zapisy o których Pani mówiła – to się 
wszystko zgadza. Natomiast ja się bardzo cieszę, ze współpraca z Panem Przewodniczącym 
dobrze się układa. Statut Gminy mówi jednoznacznie – termin sesji, jak i porządek ustala 
Przewodniczący z Burmistrzem i powiem szczerze nie raz, nie dwa przestawialiśmy termin 
sesji z uwagi na to, Ŝe nie mógłbym być i uczestniczyć w tej sesji. Z racji pełnionej funkcji 
muszę być chyba na wszystkich, bo dotychczas Ŝadnej nie opuściłem, bo wówczas cały ten 
program „wziąłby w łeb” . takŜe jeŜeli zostało przesunięte w kwietniu z drugiej dekady na 
trzecią, to jest to nie tylko wina Przewodniczącego RM – jego widzimisie, ale takŜe 
dopasowanie tego terminu i tu prosiłbym Panie przewodniczący z góry nie zakładać 
terminów, tak jak Pan tu powiedział, bo potem będą pretensje, Ŝe tych terminów nie 
dotrzymujemy  - mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Przewodniczący RM uzupełnił swoja wcześniejszą wypowiedź mówiąc, Ŝe zawsze czuje się 
w obowiązku, by uzgadniać terminy Komisji, czy sesji z Burmistrzem Więcborka i Sekretarz 
Gminy. 
 
Przepraszam bardzo, ale ja tego nie uŜyłam jako  argumentu przeciwko komukolwiek  
i naprawdę Panie Burmistrzu ja sobie zdaje sprawę, Ŝe Panów uzgodnienia są waŜniejsze niŜ 
mój wyjazd. Ja tylko uŜyłam tego jako argument na własna obronę. No chyba mało kto z nas 
planuje wyjazd za granice tak w ciągu pięciu, czy siedmiu dni, jak wymaga regulamin Rady. 
W związku z tym, ze taki był ten plan pozwoliłam sobie ten wyjazd zaplanować i tylko o to 
mi chodziło. Nie o to, ze ta sesja została przesunięta z drugiej na trzecią dekadę i chciałabym 
aby nie kontynuować juŜ tego tematu – mówiła radna Sowińska. 
 
Przewodniczący RM zaznaczył jeszcze raz, Ŝe te uwagi, które podał nie miały poparcia  
w tym, Ŝe radnego na którejś sesji nie było. Radny ma prawo nie być, ma prawo mieć swoje 
sprawy, a nawet powiedzieć „dzisiaj mi się nie chce”.    
 
Mówiąc szczerze mi chodziło o coś zupełnie innego. Wiem, Ŝe jest to temat trochę draŜliwy – 
chodzi o to, Ŝe po prostu lista jest pełna, podpisana / są podpisy / , nie ma radnych, będzie 
wypłacona dieta. To jest trochę nie w porządku, skoro mówimy tyle o oszczędnościach – 
radny Balcer. 
 
Słuchajcie Państwo, poniewaŜ wiadomo o co chodzi, mogę kolegom przekazać, Ŝe mają 
usunąć podpisy z listy, ale bardzo bym chciała by w związku z tym uściślić, ze np. udział  
w takiej części sesji obliguje do wypłacenia np. 1/10 diety, albo w ogóle. Jak Państwo „czytali 
w moich myślach”, to ja teŜ mogę „poczytać sobie w Państwa myślach” i znów dojdziemy do 
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zbyt daleko idących wniosków. Osobiście na pewno kolegom to przekaŜę – stwierdziła 
radna Sowińska.    
  
Przewodniczący RM uciął tocząca się dyskusję i przypomniał radnym, Ŝe następnego dnia 
odbędzie się spotkanie z okazji Dnia Samorządowca , na które wszyscy otrzymali wcześniej 
zaproszenia. Serdecznie jeszcze raz wszystkich radnych na ta uroczystość zaprosił. 
 
Radna GraŜyna Sowińska z uwagi na fakt, Ŝe Przewodniczący ponowił zaproszenie na 
forum, usprawiedliwiła swoją nieobecność na zapowiadanym spotkaniu, poniewaŜ wcześniej 
otrzymała inne zaproszenie ze Szkoły Podstawowej w Jastrzębcu, a terminy i godziny się 
pokrywają. 
Radna odniosła sie równieŜ do dyskusji, jaka wywiązała się na posiedzeniu Komisji BudŜetu 
/…/ dnia poprzedniego  podając, iŜ 2006 roku wniosek o budowę trzech wiatraków złoŜyła 
Firma „Wind – Bud” Spółka z o.o. z Inowrocławia. Obecnie uŜytkownikiem – właścicielem 
jest Firma „DL ENERGIA” Spółka Komandytowa z siedziba w Gdyni Cyt.: „zatem nie 
powiem, „a nie mówiłam” cytując Pana Przewodniczącego, czyli były co najmniej dwie 
firmy” – koniec cytatu. Pozostając w tej tematyce radna zauwaŜyła, Ŝe przejrzała róŜne 
papiery dotyczące tej inwestycji i jak wiadomo zgoda była na trzy wiatraki – powstały dwa. 
Zapewne, gdyby dać troszeczkę więcej czasu Panu Kierownikowi Bąkowi, doszukać by się 
moŜna przyczyn dla których powstały dwa, a nie trzy. Radna przytoczyła równieŜ pewne 
zapisy postanowienia wydanego przez Burmistrza Więcborka – poprzednika Obecnego 
Burmistrza w listopadzie 2006 roku cyt.: „ na inwestora nałoŜyć obowiązek uzupełnienia 
raportu o: 1. Dokonanie korekty odległości elektrowni od wszystkich charakterystycznych 
elementów kształtujących rzeźbę terenu, jak i środowiska w planowanym obszarze inwestycji, 
2. Dokonania symulacji wytwarzanego hałasu / zsumowanie trzech elektrowni z uwagi na 
połoŜenie w jednym obrębie /. 3. Przedstawienie pełnej informacji związanej z Elementami 
przyrodniczymi środowiska i migracji ptactwa na terenie objętym budowa elektrowni 
wiatrowych. 4. Ustosunkowanie się do pism Krajeńskiego Parku Krajobrazowego” – koniec 
cytatu. Z powyŜszego wynika, Ŝe zastrzeŜenia były nie tylko ze strony KPK. 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady ósmej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku” zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
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